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Ministrul Justitiei urmeaza sa aiba o întâlnire cu omologul italian pe tema fugarilor

si a medierii

Ministrul Justitiei, Alina Gorghiu, a anuntat ca pe 10 si 11  septembrie va avea loc o conferinta informala a

ministrilor de Justitie  din statele membre ale Consiliului Europei, context în care va avea o  întâlnire

bilaterala cu omologul italian pentru a discuta mai profund nu  numai pe tematica 'fugarilor', dar si despre

metode alternative de  solutionare a conflictelor.

"Medierea la ei functioneaza extraordinar de bine, noi nu am reusit sa o  asimilam ca metoda alternativa de

solutionare a conflictelor si poate  fi un alt capitol de discutie în aceasta bilaterala pe care o voi avea",  a spus

Alina Gorghiu, la B1 Tv.

Ea aratat ca, de la începutul anului pâna în august, aproape 600 de fugari au fost adusi de statul român

înapoi în tara.

"E o frustrare la nivel public. Foarte multi ma întreaba, de când am  preluat mandatul, si în online, si pe strada, pe

unde merg eu în tara:  'Doamna ministru, când îi aducem pe toti acasa?' E complicat sa dau un  raspuns, pentru ca

fiecare persoana, fiecare fugar, ca e celebru sau mai  putin celebru, urmeaza anumite proceduri, dar da, actul de

justitie nu  poate fi considerat împlinit daca persoana condamnata nu executa  pedeapsa. Sunt de la începutul

anului 2023 pâna la începutul lunii  august aproape 600 de fugari adusi de statul român înapoi în tara. Din  Marea

Britanie sunt cei mai multi, Spania pe locul doi si Italia - 77 de  fugari pe care am reusit sa-i aducem în aceasta

scurta vreme înapoi în  tara", a afirmat ministrul Justitiei.

Alina Gorghiu a precizat ca Administratia Nationala a Penitenciarelor,  în fiecare caz, prezinta faptul ca cei care

sunt fugari în afara tarii  pot executa pedeapsa în România.

"Ne preocupa conditiile din penitenciare, la sfârsitul anului vom avea  1.200 de locuri noi în sistemul penitenciar

românesc. (...) De 33 de ani  în România niciun guvern nu a reusit sa construiasca un penitenciar  nou. Construim

pavilioane noi, reamenajam locurile de detentie", a mai  spus ea, adaugând ca acest lucru se datoreaza "barierei

finantelor".

Ministrul Justitiei a indicat ca sunt doua penitenciare în achizitie  publica, la Buzau si Ilfov, cu fonduri si de la

statul român si din  afara, cu împrumuturi.

Gorghiu a aratat ca s-a încercat si varianta parteneriatului  public privat în urma cu 8 sau 10 ani, dar nu a

avut succes, dând  asigurari ca o sa redeschida acest subiect.
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